

## responsibilities and obligations of the customer

## في إطار تحديد مسؤوليات والتزامات العميل، فإنه يتعين عليه، ما يلى:

مسؤوليات والتزامات العميل

within the framework of specifying the responsibilities and obligations of the customers in relation with the bank:

- the customer should be truthful in all the information he submits to the bank with which he deals.
- 2) the customer should carefully peruse all the documents submitted to him by the bank upon receiving any service or product. he should be aware of any charges, commissions charged to him and all his obligations or responsibilities. the customer should keep a copy of those documents before the creation of any financial or banking obligation upon him.
- 3) in the event where the customer does not understand any of the conditions or procedure associated with the service or product that he wishes to obtain, he should enquire of the concerned bank employees in order to be able to take his decisions on a sound and complete basis.
- 4) the customer should observe the procedure for submitting complaints including the procedure for complaints to the customer protection unit at the central bank of kuwait.
- 5) the customer should identify the risks that may result from his using any service or product presented by the bank by making enquiries of the competent persons about the consequences of such risks. he should avoid such risks whenever possible.
- 6) the customer should select from among the products and services offered to him the most appropriate to his real and realistic circumstances and capabilities.
- 7) the customer should notify the bank with which he deals as soon as he becomes aware of banking operations that took place on his accounts and that he is not aware of or the causes thereof are not known to him, as well as those for which he has given an authorization to perform.

- 1) أن يكون صادقاً في كافة المعلومات التي يقدمها للبنك المتعامل عليه.
- 2) أن يطلع بعناية على كافة المستندات التي يقدمها إليه البنك عند الحصول على أية خدمة أو منتج مع أهمية التعرف على أي رسوم أو عمولات أو أية إلتزامات أو مسؤوليات تترتب عليه وعلى العميل أن يحتفظ بنسخة من تلك المستندات وذلك قبل نشوء أي إلتزام مالي أو مصرفي عليه.
- 3) في حالة عدم فهم العميل لأي من الشروط أو الإجراءات المرتبطة بالخدمة أو المنتج الـذي يرغب في الحصول عليـه أن يقـدم استفسـاراته لموظفـي البنـك المعنـيين وذلـك حتى يتمكـن مـن اتخـاذ قراراتـه بنـاءً على رؤية واضحة وكاملة.
- 4) أن يلتزم بإجراءات تقديم الشكاوي، بمـا في ذلـك إجـراءات التظلـم إلى وحـدة حمايـة العـملاء لـدى بنـك الكويـت المركزي.
- 5) أن يتعـرف على المخاطـر التي يمكـن أن تترتـب على استخدامه خدمـة أو منتج يقدمـه البنـك وذلـك مـن خلال الإستفسـارات الموجهـة للمختـصين حـول الأثـار المترتبـة على تلك المخاطر وعليه أن يتجنبها كلما كان ذلك ممكناً.
- 6) أن يختـار مـن بين المنتجـات والخدمـات المعروضـة عليـه،
  الأكثر ملائمـة لظروفـه وقدراتـه الحقيقيـة الواقعيـة وبمـا
  يلى إحتياجاته الفعليه.
- 7) أن يقوم بإبلاغ البنك المتعامل معه فور علمه بأن هناك بعض العمليات المصرفية التي تمت على حساباته لا يعلم عنها وأسبابها أو تلك التي يصدر تفويض منه لإتمامها.

safeguard his funds.



## responsibilities and obligations of the customer

- 8) the customer should be cautious and careful to observe the confidentiality of the information related to his dealings with the bank, and should not disclose them to any other party, in order to
- 9) the customer should seek the counsel and advice of the competent bank employees in the event where he faces any financial difficulties that prevent him from performing the conditions of his contract with it or that prevent the use of the services or products provided to him.
- 10) the customer should update his personal and banking information at the bank whenever he is request by the bank to do so or whenever there is any change therein.
- 11) in order to preserve banking secrecy, and in the event where the customer needs to correspond with the bank with which it deals by ordinary or electronic mail, the customer should use his own email address in order to avoid having his personal and banking information accessed by other persons in the event where he uses an address that does not belong to him.
- 12) in the event where the customer needs to give an authorization or power of attorney to others to deal on his accounts or funds with the bank, he should be careful concerning the powers and information given to them and should take immediate action in the event where he wishes to cancel such powers of attorney and notify the bank of such cancellation.
- 13) the customer should not sign any financial documents or contracts that are blank or whose data has not been fully filled in. he should examine all documents presented to him by the bank before signing them.
- 14) it is important that the customer should keep copies of the documents of his dealings with the bank in a safe place and in a manner that allows easy reference to those copies whenever he needs to do so.

## مسؤوليات والتزامات العميل

- ان يتوخى الحـــذر والحــرص في المحافظــة على سريــة معلوماتــه الخاصــة بتعاملاتــه مــع البنــك ولا يفصــح عنهــا لأى طرف أخر حفاظاً على أمواله.
- 9) أن يستعين بالمشورة والنصح من موظفي البنك المختصين في حالة مواجهته لأي مصاعب مالية تعوقه عن الإلتزام بشروط التعاقد معه أو استخدام الخدمات والمنتجات المتعامل المقدمة له.
- 10) أن يقوم بتحديث بياناته الشخصية والمصرفية لـدى البنـك كلمـا طلـب منـه البنـك ذلـك أو كلمـا حـدث تغيير فيها.
- 11) تأكيداً للمحافظة على السرية المصرفية، وفي حالة حاجة العميل إلى مراسلة البنك المتعامل معه عن طريق البريد العادي أو الالكتروني، فإنه يتعين عليه ان يستخدم العنوان البريدي الخاص به وذلك تجنباً لإطلاع غيره على معلوماته الشخصية والمصرفية إذا لجأ إلى إستخدام عنوان لا بخصه.
- 12) في حالـة حاجـة العميـل إلى منـح تفويـض أو توكيـل للـغير للتعامـل على حسـاباته أو أموالـه طـرف البنـك، عليـه أن يتوخـى الحـذر بشـأن الصلاحيـات والمعلومـات التي تمنح لهـم، واتخـاذ اللازم فـور الرغبـة في إلغـاء هـذه التوكـيلات وإخطار البنك.
- 13) عدم التوقيع على أي مستندات مالية أو عقود خالية أو غير مكتملة البيانات ويتعين عليه مراجعة كافة المستندات التي يقدمها البنك له قبل توقيعها.
- 14) ضرورة احتفاظ العميـل بنسـخ مـن مسـتندات التعـاملات مـع البنـك في مـكان آمـن وبالشـكل الـذي يسـهل عليـه الرجوع إليها وقت الحاجة.